

**欧汉会汉语教学研讨会：
“基于《欧洲汉语能力标准》的欧洲中文教育标准体系构建”**

罗马尼亚布加勒斯特大学孔子学院（2024年3月23-24日）

第二号会议通知

《国际中文教育中文水平等级标准》（以下简称《等级标准》）的发布与实施，标志着国际中文教育进入新时期、新阶段。《等级标准》的国际化与海外本土化标准的建设、对比及对接等问题，成为学界关注的热点，也是新时期国际中文教育学科和事业发展的重点之一。为此，欧洲汉语教学协会（EACT）与罗马尼亚布加勒斯特孔子学院合作，举办这次专题研讨会，旨在加强国际汉语教学学者之间的学术交流，并共同探讨并如何继续构建和完善欧洲的中文教育标准体系，以促进汉语二语教学学科建设及欧洲的国际中文教育的可持续发展。

一、研讨会时间、地点、工作语言与进行方式

时间：2024年3月23至24日；

地点：罗马尼亚布加勒斯特大学外语学院（Faculty of Foreign Languages and Literatures, University of Bucharest, Romania）；

工作语言：中文或英文；

进行方式：会议将线下与线上相结合

二、研讨会会议题

此次研讨会会议题包含但不限于基于《欧洲共同语言参考框架》（以下简称《欧框》）的《欧洲汉语能力标准》（以下简称《欧标》）建设与完善，《等级标准》与《欧标》及各区域国别本土中文教学标准/大纲之对比分析和、融合对接；各国教育体制中的汉语能力标准和测评问题研究等。

三、论文摘要提交要求

1. 用 Word 文档分两页：第一页写清摘要的议题和题目、3-5 个关键词、作者姓名、工作单位以及联系方式（含电子邮箱）。第二页为摘要正文（含题目），中文字数在 300 字左右，英文 400 词左右（A4 纸一页以内），中、英文均可，**但请不要写作者姓名。**
2. 每人作为独立作者或第一作者只可提交一篇论文摘要，同时还可作为非第一作者合作提交另一篇摘要。
3. 请以电子邮件的附件发至：institutul.confucius@gmail.com

四、研讨会重要日期

论文摘要提交截止日期：2024 年 2 月 15 日

论文入选通知（电子邮件）：2024 年 2 月 25 日前

五、参会费用：

研讨会会议期间提供餐饮和茶歇，其它费用自理。

六、联系咨询：

会务邮箱：institutul.confucius@gmail.com

联系人：曹瑞红（+40753538265）、白罗米（+40723077090）

欧汉会汉语教学研讨会组委会
2024 年 1 月 3 日

The Symposium of European Association for Chinese Teaching

Establishing a framework for “Chinese Language Proficiency Standards”

Confucius Institute at the University of Bucharest, Romania

March 23rd- 24th 2024

First Call for Papers

The issuing and implementation of “The International Chinese Language Proficiency Level Standards” (hereby referred to as “Level Standards”) signifies that international Chinese language teaching has stepped into a new era. The internationalization of the “Level Standards” and the establishment, comparison, and integration with overseas localization standards have become topics of great interest for the academic sphere and are also one of the key areas for the development of the international Chinese education discipline and career in this new era.

To this end, the European Association for Chinese Teaching (EACT) in cooperation with Confucius Institute in the University of Bucharest, Romania will hold this special symposium aimed at strengthening academic exchanges among international Chinese language teaching scholars, and at jointly exploring how to continue building and improving the Chinese language education standard system in Europe, in order to promote the establishment of the Chinese

language as a second language teaching discipline and the sustainable development of international Chinese education in Europe.

1. Date, venue and working languages for the seminar

Date: March 23rd – 24th 2024

Venue: Faculty of Foreign Languages and Literatures, University of Bucharest

Working languages: Chinese and English

The symposium will be held off-line and online.

2. Seminar topics

The topics of this symposium include, but are not limited to: the construction and improvement of the “European Standards for Chinese Language Proficiency” (hereby referred to as the “European Standards”) based on the “European Common Language Reference Framework” (hereby referred to as the “European Framework”), comparative analysis and integration of the “Level Standards” and the “European Standards”, as well as local Chinese language teaching standards/outlines in various countries; research on Chinese language proficiency standards and assessment issues in education systems of various countries.

3. Requirements for abstract submissions

Divide a Word document in two pages: On the first page, clearly state the topic and title of the abstract, 3-5 key words, author's name, workplace, and contact information (including email). The second page is the main text of the abstract (including the title), with a Chinese character count of around 300 and an English word count of around 400 (within one page of A4 paper). Both Chinese and English are acceptable, but please do not write the author's name (on the second page).

Each individual, as an independent author or first author, can only submit one abstract, and can also collaborate as a non-first author to submit another abstract.

Please send to the following e-mail address: institutul.confucius@gmail.com

4. Important dates

Deadline for abstract submission: February 15th 2024

Paper selection notice (email): February 25th 2024

5. Symposium fees

During the symposium, catering and tea breaks will be provided, other expenses will be borne by oneself.

6. Contact for information

Symposium organizers e-mail: **institutul.confucius@gmail.com**

Contact persons:

Prof. Cao Ruihong (+40753538265), Prof. Luminița Bălan (+40723077090).

EACT Symposium Organizer Committee

January 3rd, 2024